
Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta  
oraz stanowisk Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski do materiałów przedkładanych  

pod obrady XL sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski. 
 
 

Ad 14 
Sprawy różne. 
 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta  
i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz: 

1. Zwróciła się z prośbą o wyrównanie ul. Prusa.  
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że droga zostanie wyrównana.  
 

2. Zgłosiła awarię oświetlania w trójkącie pomiędzy: ul. Prusa i ul. Wojska Polskiego 
oraz ul. Reja.  

 
Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że przedmiotowa awaria, która wystąpiła 19 września br. została 
usunięta 20 września br. Obecnie wyżej wymienione oświetlenie działa prawidłowo. 
Ponadto Burmistrz Miasta informuje, że wszelkie usterki oświetlenia ulicznego w mieście 
należy zgłaszać sms-em pod nr tel. 690 607 554 w momencie zaistnienia, a nie po ich 
usunięciu. 
 
Członek Komisji Artur Żukowski zgłosił następujące sprawy: 

1. W imieniu mieszkańców ul. Pogodnej, Białowieskiej i pobliskich ulic zwrócił się z 
prośbą o przywrócenie kursu komunikacji miejskiej linii nr 2 po godz. 9: 00. 
Uczniowie nie mogą dojechać na lekcje o godz. 9:50. Zaznaczył, że takich przykładów 
jest więcej. Poinformował również, że dzieci ze Szkoły Podstawowej Nr 3 nie mogą 
zdążyć na autobus powrotny do domu i muszą się zwalniać z ostatnich 10 minut 
lekcji. 
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że obecnie przedmiotowy temat jest analizowany przez 
Przedsiębiorstwo Komunalne. 
 

2. Zapytał, czy w budynku przy ul. Kopernika 3, po byłej Szkole Podstawowej Nr 5 są 
pomieszczenia do wynajęcia?  

 
Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuję, że w wyżej wymienionej nieruchomości znajdują się 
pomieszczenia, które można wydzierżawić.  
 

3. Zapytał, czy została przedłużona ważność dokumentacji projektowej ul. Niecałej? 
Kiedy złożono wniosek o dofinansowanie i kiedy hipotetycznie spodziewamy się 
odpowiedzi? 
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Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że dokumentacja projektowa na przebudowę ul. Niecałej jest 
aktualna. 

 
Przebudowę ul. Niecałej uwzględniono w następujących wnioskach o dofinansowanie:  

1.  „Budowa i rozbudowa infrastruktury drogowej wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą na terenie Miasta Bielsk Podlaski" w ramach programu Polski Ład 
- Program Inwestycji Strategicznych - lipiec 2021 r. 

2. „Przebudowa ulicy Niecałej w Bielsku Podlaskim” w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg - nabór na 2022 rok, termin złożenia wniosku - sierpień 
2021 r.  

3. „Przebudowa ulicy Niecałej w Bielsku Podlaskim” w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg - nabór na 2021r. - nie uzyskano dofinansowania. 

 Obecnie Miasto czeka na rozstrzygnięcie naboru. 
 

 
4. Zwrócił się z prośbą o naprawę lamp na ul. Maszynowej.  

 
Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że ww. temat jest realizowany. 

 
 

Członek Komisji Iwona Kołos zwróciła się z następującymi pytaniami i prośbami: 
1. Zapytała, co z dokumentacją ul. Strzelniczej? Czy działki przy ul. Strzelniczej nadal są 

miejskie? 
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że dokumentacja projektowa dotycząca ul. Strzelniczej na 
odcinku od ul. Orzeszkowej do ul. Bohaterów Września w ramach zadania inwestycyjnego 
„Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej na terenie miasta Bielsk Podlaski”  jest 
obecnie wykonywana przez Konsorcjum firm - Inżynieria Lądowa Bracia Jurczuk s.c. (Lider 
Konsorcjum) oraz firmę SMOL-TERM Marcin Smoliński (Partner Konsorcjum). Wykonywana 
dokumentacja projektowa jest częścią zadania inwestycyjnego w systemie „zaprojektuj i 
wybuduj”. Termin umowny realizacji zadania ustalono na dzień 31.03.2022 r.  
Natomiast dokumentacja projektowa dotycząca ul. Strzelniczej na odcinku od ul. Bohaterów 
Września do Gajowej wraz z ul. Gajową na odcinku od ul. Strzelniczej do ul. Dubiażyńskiej  
sporządzana jest przez Biuro Projektowe DROEM Mirosław Jakubiuk. Termin umowny 
ukończenia przedmiotowej dokumentacji ustalono na 17.12.2021 r.  
 
Burmistrz Miasta informuje również, że przy wyżej wymienionej ulicy znajduje się pięć 
nieruchomości będących własnością Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski. 
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2. Ile miasto Bielsk Podlaski kosztuje inwestycja - ul. Stefana Kardynała Wyszyńskiego? 
Jaki był koszt wymiany balustrady na tej ulicy (wymiana odbywała się dnia 
17.09.2021 r. w godzinach wieczornych ok. 20:45-21:30)? Radna twierdzi, że 
balustrada została wymieniona na niemal identyczną, tylko że słabiej zamocowaną. 
Zapytała, czy wymiana ta była konieczna i jaki był koszt wymiany balustrady? 
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że koszt wykonania robót na zadanie pn. „Rozbudowa drogi nr 
107371 ul. Wyszyńskiego na odcinku od ul. 11 Listopada do ul. Wojska Polskiego w Bielsku 
Podlaskim” wynosi 2 739 671,25 brutto (wartość umowna). 
Wymiana balustrady była konieczna z uwagi na znaczące zużycie istniejącej. Wobec 
powyższego uprawniony projektant przewidział demontaż starej oraz montaż nowej. Koszt 
wykonania nowej balustrady wynosi - 10 977,75 zł brutto. 
 

3. Zwróciła się z prośbą o wystąpienie do Komendy Powiatowej Policji w  
Bielsku Podlaskim z następującymi pytaniami: 

 czy w porównaniu do roku 2020 wzrosło w mieście zagrożenie (kradzieże, 
wypadki, rozboje)?   

 czy dostrzeżone zostały jakieś nowe zagrożenia związane z obecną sytuacją 
Bielska Podlaskiego sąsiadującego ze strefą przygraniczną (granica z 
Białorusią)? 
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że wystąpiono do Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku 
Podlaskim z powyższymi pytaniami.  Po otrzymaniu odpowiedzi informacje w tych sprawach 
zostaną przekazane radnym.  

 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Włodzimierz Borowik powiedział, że w centrum miasta, 
naprzeciwko budynku Urzędu Miasta, przy budce z lodami, przesiaduje grupka osób 
spożywających alkohol. Osoby te zachowują się agresywnie w stosunku do przechodniów, 
zarówno dzieci jak i dorosłych. Zwrócił się z prośbą o podjęcie interwencji w tej sprawie.  
 
Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że wystąpiono do Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku 
Podlaskim z prośbą o podjęcie interwencji w tej sprawie. Po otrzymaniu odpowiedzi 
informacja w tej sprawie zostanie przekazana radnym.  
 
Członek Komisji Piotr Ostaszewski zgłosił następujące pytania 

1. Jakie środki zewnętrzne zostały pozyskane przez Bielski Dom Kultury w 2021 r.? 
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że uzyskał odpowiedź od Pani Dyrektor Bielskiego Domu 
Kultury, z której wynika że: 
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W 2021 r. Bielski Dom Kultury występował, jako wnioskodawca lub partner w dziewięciu 
projektach składanych o fundusze zewnętrzne. Cztery z nich otrzymały dofinansowanie na 
kwotę 31.000,00 zł. Ponadto od sponsorów pozyskano 5.838,00 zł. 
Jednocześnie Pani Dyrektor poinformowała, że Bielski Dom Kultury nie może samodzielnie 
pozyskiwać środków z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego na działania 
kulturalne.            
Nadmieniała, że podmiotami uprawnionymi do składania ofert NA REALIZACJĘ ZADAŃ 
PUBLICZNYCH W SFERZE KULTURY, SZTUKI, OCHRONY DÓBR KULTURY I DZIEDZICTWA 
NARODOWEGO są: 

 organizacje pozarządowe 

 osoby prawne i jednostki organizacyjne działające na podstawie przepisów o 
stosunku Państwa do Kościoła Katolickiego w Rzeczpospolitej Polskiej, o stosunku 
Państwa do innych kościołów i związków wyznaniowych oraz o gwarancjach 
wolności sumienia i wyznania, jeżeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie 
działalności pożytku publicznego, 

 stowarzyszenia jednostek samorządu terytorialnego, 

 spółdzielnie socjalne, 

 spółki akcyjne i spółki z ograniczoną odpowiedzialnością oraz kluby sportowe, 
które nie działają w celu osiągnięcia zysku oraz przeznaczają całość dochodu na 
realizację celów statutowych oraz nie przeznaczają zysku do podziału między 
swoich udziałowców, akcjonariuszy i pracowników. 

Poza tym Bielski Dom Kultury w miesiącach styczeń-wrzesień 2021 r. był współorganizatorem 
lub partnerem wielu imprez realizowanych przez organizacje pozarządowe działające na 
terenie naszego miasta i województwa. Realizując  wyżej wymienione 
przedsięwzięcia  zaangażowano  pozyskane lub posiadane środki pozafinansowe.” 
 

2. Czy zostały wyegzekwowane kary od wykonawcy Bielskiego Domu Kultury – czy 
zostało wydane postanowienie, wyrok? Czy jest prawomocne?  
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że uzyskał odpowiedź od Pani Dyrektor Bielskiego Domu 
Kultury, z której wynika, że: 
Kary umowne z tytułu zwłoki w realizacji przedmiotu zamówienia zostały naliczone za okres 
od dnia 18 lipca 2020 r. do dnia 28 września 2020 r. Z tego tytułu została wystawiona nota 
księgowa oraz skierowano do Wykonawcy wezwanie do zapłaty. 
Zgodnie z obowiązującym art. 15r¹ ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 
1842), w okresie obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu epidemii 
ogłoszonego w związku z COVID-19, i przez 90 dni od dnia odwołania stanu, który 
obowiązywał jako ostatni, zamawiający nie może potrącić kary umownej zastrzeżonej na 
wypadek niewykonania lub nienależytego wykonania umowy, o której mowa w art. 15 r ust. 
1, z wynagrodzenia wykonawcy lub z innych jego wierzytelności, a także nie może dochodzić 
zaspokojenia z zabezpieczenia należytego wykonania tej umowy, o ile zdarzenie, w związku z 
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którym zastrzeżono tę karę, nastąpiło w okresie obowiązywania stanu zagrożenia 
epidemicznego albo stanu epidemii.       
Nie ulega wątpliwości, że naliczona kara umowna z tytułu zwłoki w realizacji inwestycji, od 
lipca 2020 r. do 28 września 2020 r. stanowi karę zastrzeżoną na wypadek nienależytego 
wykonania umowy. Nadal w kraju obowiązuje stan epidemii ogłoszony w związku z COVID-
19, jak również przesłanki uzasadniające naliczenie przedmiotowych kar umownych ziściły 
się czasie jego trwania. W związku z powyższym, mimo istnienia wierzytelności z tytułu 
wynagrodzenia należnego wykonawcy, z których co do zasady możliwe i uzasadnione byłoby 
potrącenie naliczonych kar umownych, potrącenie takie nie było możliwe. 
Natomiast Zamawiający dokonał potrącenia części kar umownych z zabezpieczenia 
należytego wykonania umowy w kwocie 691.141,92 zł. Tym samym, obecnie do 
wyegzekwowania pozostała kwota 1.094.703,80 zł. 
W odpowiedzi na naliczenie kar umownych Wykonawca zgłosił dodatkowe roszczenia o 
zapłatę, jednocześnie deklarując chęć polubownego rozwiązania sporu”  
 

3. Czy został przedłużony okres ważności dokumentacji projektowej na budowę  
ul. Bagnistej? 
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że dokumentacja projektowa na przebudowę ul. Bagnistej jest 
aktualna. 
 

4. Czy Rada Nadzorcza Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Bielsku 
Podlaskim informowała Prezesa o konieczności zakupu jednostek emisji CO2 oraz 
węgla, w związku z rosnącymi cenami? Kiedy to było? Jakie zostały podjęte działania? 
 

Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że wystąpiono do Prezesa Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Energetyki Cieplnej w Bielsku Podlaskim z prośbą o udzielenie wyjaśnień w przedmiotowej 
sprawie. Po otrzymaniu odpowiedzi informacja w tej sprawie zostanie przekazana radnym.  
 
 
Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju 
Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 
 
Członek Komisji Artur Maciej Żukowski zwrócił się z pytaniem czy istnieje możliwość 
zamieszczenia na stronie Biuletynu Informacji Publicznej nagrań wideo z Komisji, 
przynajmniej za ostatnie dwa miesiące?  
 
Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że ustawa o samorządzie gminnym, ani inne przepisy prawa, nie 
przewidują obowiązku transmitowania i utrwalania za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk posiedzeń komisji rady gminy.  
Ponadto, ustawa z dnia 4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych  
i aplikacji mobilnych podmiotów publicznych nakłada na podmioty publiczne m. in. 
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obowiązek wyposażania w transkrypcję tekstową wszystkich nagrań audio i wideo 
publikowanych na stronach internetowych po 23 września 2020 r. Oznacza to, że wszystkie 
ww. nagrania, które zawierają treści mówione muszą być opatrzone napisami. 
Transmitowanie i utrwalanie obrad rady gminy za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  
i dźwięk oraz udostępnianie nagrań w BIP i na stronie internetowej gminy wynika wprost z 
art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym, co w przypadku naszego samorządu jest 
spełnione. Z kolei wymóg wynikający z ustawy o dostępności cyfrowej w stosunku do nagrań 
z obrad Rady, Urząd realizuje na podstawie pisemnych zamówień na odpłatną usługę 
tworzenia napisów do nagrań z sesji, jednak wymaga to poświecenia czasu i pracy 
pracownika. 
W przypadku publikowania nagrań z posiedzeń komisji, tak jak to ma miejsce w przypadku 
nagrań obrad Rady, wiązałoby się z poniesieniem dodatkowych kosztów związanych z 
obsługą systemu do tworzenia transkrypcji oraz dodatkowych nakładów pracy pracownika. 
Burmistrz Miasta zwraca uwagę, że zapis przebiegu posiedzenia komisji jest odzwierciedlony  

w protokole komisji, który jest sporządzany z każdego posiedzenia i po przyjęciu go na 

następnym posiedzeniu jest następnie publikowany w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Mając powyższe na uwadze Burmistrz Miasta informuje, że nagrania z posiedzeń komisji nie 

będą zamieszczane w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Bielsk Podlaski, chyba, 

że będzie to obowiązkiem ustawowym. 

 

 


